
Protokół Nr VI/2019 

z VI Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 7 marca 2019 roku 

w Urzędzie Gminy w Kawęczynie w godzinach od 8.30 do 9.10 
 

W sesji udział wzięli radni Gminy Kawęczyn – zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli zaproszeni goście, a wśród nich sołtysi - lista obecności sołtysów         

i zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie VI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2019. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie VI Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie VI Sesji Rady Gminy Kawęczyn 

Otwarcia VI Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 15-u 

radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

 

Ad. 2. 

Uchwalenie porządku obrad 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił projekt porządku obrad a następnie 

zapytał, czy są jeszcze jakieś propozycje i uwagi co do porządku obrad.  

Uwag i propozycji nie było.  

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler, Beata Goślińska, Józef Iwaniak, 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski, Sylwester Kasprzak, Bożena Kolenda, Adrian 

Kwinciak, Łukasz Mila, Sylwester Przyłęcki, Karol Rygas, Tomasz Tyrakowski, Paweł 

Urbanek  

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3. 

Przyjęcie protokołu z V  Sesji Rady Gminy Kawęczyn 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 



protokołu z V Sesji  Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, aby 

protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu i nie zgłoszono uwag 

do jego zapisów.  

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem protokołu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler, Beata Goślińska, Józef Iwaniak, 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski, Sylwester Kasprzak, Bożena Kolenda, Adrian 

Kwinciak, Łukasz Mila, Sylwester Przyłęcki, Karol Rygas, Tomasz Tyrakowski, Paweł 

Urbanek  

 

Protokół z V Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. 

Interpelacje i zapytania radnych 

Radny Sylwester Przyłęcki interpelował w sprawie zbiórki poboczy przy drodze powiatowej  

4495 w Wojciechowie i wyczyszczenie rowów. Wyjaśniał, że po pracach związanych z 

umiejscowieniem światłowodu w gruncie pozostały popsute przepusty i niedrożne rowy. 

 

Radny Ryszard Jaśkiewicz interpelował w kwestii suchych drzew przy drodze powiatowej na 

odcinku od Żdżar w kierunku Marcjanowa. Wyjaśniał, że w ostatnim czasie, podczas wiatru 

gałęzie drzew się obłamują i spadają na drogę, co stwarza niebezpieczeństwo. Radny 

informował, że na tej drodze z powodu suchych gałęzi drzew doszło do wypadku. 

 

Radny Łukasz Mila dołączył się do interpelacji radnego Ryszarda Jaśkiewicza w sprawie 

suchych drzew, przy drodze powiatowej na odcinku Kowale Pańskie – Ciemień. Radny mówił, 

że najbardziej chodzi o jedno drzewo, które już zgłaszał w zeszłym roku, jeszcze w poprzedniej 

kadencji, tj. obok kapliczki, przy zjeździe z drogi powiatowej.  

 

Ad. 5. 

Wystąpienie zaproszonych gości 

W tym punkcie głosu nikt z zaproszonych gości nie zabrał.  

 

Ad. 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2019 

Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn Piotr Gebler odczytał projekt uchwały  

Skarbnik Gminy Edyta Balcerzak wyjaśniła, że Gmina Kawęczyn złożyła wniosek o 

dofinansowanie projektu pn. „Ja w Internecie”. Wniosek został zaakceptowany pozytywnie, 

uzyskał odpowiednią ilość punktów i jest dofinansowany. Dofinansowanie stanowi kwotę 

92 400,00 zł, jest to 100% wydatków, które Gmina jest zobowiązana ponieść, w tym przypadku 

nie ponosi żadnego wkładu własnego. Środki będą wydatkowane na wynagrodzenia 

instruktorów – 21.600,00 zł; na promocję – 15.000,00 zł; na administrację i zarządzanie – 

15.300,00 zł i na organizację szkoleń – 12.000,00 zł. Skarbnik mówiła, że sesja została zwołana 

w trybie nadzwyczajnym w związku z realizacją tego projektu, nie można podpisać umowy 

póki projekt nie będzie uwzględniony w budżecie gminy. Ponadto w budżecie proponowane są 

kolejne zmiany. Gmina otrzymała rozliczenie otrzymanej pomocy zadania realizowanego w 



roku 2018, ale procedury weryfikacji wniosku o płatność przedłużają się i dofinansowanie z 

budowy drogi w Kawęczynie na kwotę 36.370,00 zł Gmina otrzymała w roku bieżącym. 

Skarbnik wyjaśniła, że w momencie projektu budżetu projektowano tak jak starczało środków 

i środki na ogłaszanie konkursów projektowano na poziomie, na jaki pozwalały możliwości. 

Wiadomo na tę chwilę, że te środki są niewystarczające. Gminny Klub Sportowy „Orzeł 

Kawęczyn” wnioskuje o kwotę 80.000,00 zł,  Klub Sportów i Sztuk Walk o 14.700,00 zł, 

Kawęczyńskie Forum Rodziców – na projekt w ramach nauki pływania - o 6.000,00 zł i na 

konkurs na Organizację Zawodów w Powożeniu Zaprzęgami Konnymi, co nie było w ogóle 

ujęte w budżecie, planuje się 18.000,00 zł. W związku z powyższym kwotę dofinansowania w 

wysokości 28.700,00 zł przeznacza się na zabezpieczenia działalności sportowej w Gminie 

Kawęczyn a pozostałe środki 7.670,00 zł przeznacza się na wydatki bieżące w ramach 

bieżącego utrzymania dróg. 

Wójt Gminy Jan Nowak wyjaśnił, że kwota środki 7.670,00 zł byłaby na tę chwilę w formie 

rezerwowej, bo na tę chwilę trudno jest wyszacować koszty usuwania zarośniętych poboczy, 

usuwania kilkuletnich krzewów a w niektórych przypadkach i drzew. Wójt Gminy mówił, że 

kwoty 35.000,00 zł zaplanowanej w budżecie na pewno zabraknie. Na początek trzeba będzie  

rozpocząć prace w miejscach najbardziej niebezpiecznych, tj. w obrębie skrzyżowań, łuków i 

zwężeń dróg, gdzie krzewy powrastały w pas drogowy i jest czasami problem przejazdu z 

niektórymi maszynami rolniczymi ale też z transportem sianokiszonek, siana czy słomy. Kwota 

7.670,00 zł była by rezerwową, gdyby zabrakło tych 35.000,00 zł, albo gdyby należało 

rozszerzyć zakres prac w tym pierwszym etapie, a kolejny etap trzeba by było zrobić, gdy 

pozwolą na to środki finansowe jesienią br. lub wiosną przyszłego roku. 

Kierownik Referatu Rozwoju Gminy Elżbieta Tomczak wyjaśniła kwestię projektu „Ja w 

Internecie”. Mówiła, że jest on złożony w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na 

lata 2014-2020 do Fundacji Legalna Kultura. Realizowany będzie od połowy marca do połowy 

listopada tego roku. W ramach projektu planuje się pozyskać potencjalnych beneficjentów w 

liczbie 165 osób, głównie z terenu gminy, przy założeniu że będą chętni, jeśli nie, trzeba będzie 

rozszerzyć zakres na sąsiednie gminy. Będą to szkolenia z zakresu poszerzenia swoich 

kompetencji w sieci, w Internecie. Tu są moduły narzucone przez operatora, m.in. rolnik w 

sieci, ja prowadzę biznes w sieci, rodzic w sieci i inne moduły w zależności od potrzeb. 

Szkolenia będą prowadzone na terenie Gminy w szkołach podstawowych. Warsztaty będą 

dwudniowe, po 12 godzin dla każdego uczestnika, jedna grupa może liczyć 12 osób. Zostanie 

zakupionych 12 laptopów, jako sprzęt, który pozwoli uczestnikom projektu udział w 

warsztatach. Sprzęt po zakończeniu projektu musi zostać przekazany do szkół. W ramach 

projektu będzie dwóch instruktorów, którzy zostaną odpowiednio przeszkoleni przez fundację, 

żeby mogli realizować założenia programu. Projekt będzie realizowany w partnerstwie w 

Turecką Izbą Gospodarczą, gdzie część zadań będzie wykonywanych przez partnera. Partnerem 

wiodącym jest Gmina Kawęczyn, która podpisuje umowę, uczestniczy w rekrutacji, pilnuje 

realizacji poszczególnych zadań i nadzoruje całość przebiegu projektu. 

Przewodniczący P. Gebler otworzył dyskusję w omawianym temacie. Pytań i uwag nie było. 

Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2019. 

 

 

Wyniki głosowania 



ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler, Beata Goślińska, Józef Iwaniak, 

Ryszard Jaśkiewicz, Andrzej Jaworski, Sylwester Kasprzak, Bożena Kolenda, Adrian 

Kwinciak, Łukasz Mila, Sylwester Przyłęcki, Karol Rygas, Tomasz Tyrakowski, Paweł 

Urbanek  

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr VI/53/2019 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2019. 

 

Ad. 7. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że odpowiedź na zgłoszone interpelacje sama się 

nasuwa, pytania zostaną przekazane dalej, bo dotyczą wyłącznie Zarządu Powiatu. 

 

Ad. 8.  

Zapytania i wolne wnioski 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sylwester Kasprzak mówił, że zaczyna się runda wiosenna 

naszej ligi i pytał, jak w związku z tym przedstawia się sytuacja w Zarządzie, czy jest ktoś 

pełniący obowiązki prezesa, czy jest wybrany nowy prezes. Pytał też w kwestii Klubu Sztuk 

Walki – gdzie się mieści, kto jest trenerem, ile osób uczestniczy, bo Klub wnioskuje o środki 

w kwocie blisko 15. 000,00 zł. 

Wójt Jan Nowak mówił, że z nieoficjalnych informacji wie, że 22 marca ma odbyć się walne 

zebranie sprawozdawcze w klubie GKS „Orzeł Kawęczyn”, a o pewnych zmianach słyszał, ale 

nie ma wiedzy na ile to jest prawdą. Dalej Wójt Gminy mówił, że Klubu Sztuk Walki ma 

siedzibę w Turku, na terenie Gminy Kawęczyn działa od kilku lat. Na początku grupa była 

nieduża, rodzice pokrywali koszty uczestnictwa w zajęciach. Od momentu, gdy klub realizował 

projekt ze środków zewnętrznych, jego działalność została rozszerzona, mogła się zwiększyć 

liczba uczestników. Klub wystąpił już po raz trzeci o pomoc do Gminy Kawęczyn w ramach 

konkursu, jaki został ogłoszony. Zajęcia odbywają się w sali sportowej szkoły w Kowalach 

Pańskich-Kolonii. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalach Pańskich-Kolonii wyjaśniła, że zajęcia odbywają 

się w środy i piątki, są to dwie grupy liczące ok. 30 osób. 

Wójt Gminy mówił, że kwota dla Klubu nie stanowi 100% wnioskowanej kwoty, lecz ok. 90%. 

Wiceprzewodniczący S. Kasprzak pytał, czy jak uczestnicy biorą udział w zawodach, to czy 

startują pod szyldem gminy Kawęczyn czy Klubu w Turku. 

Elżbieta Tomczak odpowiedziała, że występują jako Klub w Turku, bo w Turku jest siedziba 

Klubu. 

Wójt Gminy informował, że klub pisze bardzo dobre projekty do konkursu i bardzo dobrze się 

rozlicza, z pełnym wyczerpującym uzasadnieniem. 

 

Radny Paweł Urbanek skierował pytanie do Przewodniczącego Rady Gminy dotyczące 

pracowników obsługi szkół, którzy według Jego wiedzy złożyli do Przewodniczącego ok. trzy 

tygodnie temu pismo odnośnie zwiększenia ich wynagrodzenia o 300 zł. Pytał czy faktycznie 

takie pismo wpłynęło i czy ewentualnie będzie powołana jakaś komisja w tej sprawie. 

Przewodniczący Piotr Gebler mówił, że sprawa została przekazana do Komisji Oświaty i na 

kolejnym wspólnym posiedzeniu sprawa będzie poruszana. 

 



Radny Ryszard Jaśkiewicz pytał w kwestii nauczania języka niemieckiego, bo była już 

informacja, że środków na ten cel ma nie być, tymczasem nauka już trwała, kto poniesie koszty 

dotychczasowego nauczania. 

Wójt Jan Nowak mówił, że umowa została zerwana i realizacji tego projektu nie będzie. W tej 

chwili trwają rozmowy jak go rozliczyć, bo w przypadku Gminy Kawęczyn jest to kwota ok. 

26 tys. zł w trzech szkołach. W szkole w Kowalach Pańskich-Kolonii był problem ze 

znalezieniem nauczyciela języka niemieckiego, więc tam zajęć tych nie było. Wójt mówił, że 

zainteresowanie nauką tego języka jest, więc jest pomysł, aby nauczanie kontynuować, wobec 

czego trzeba będzie znaleźć środki na ten cel. Wójt informował, że trwają rozmowy, aby te 

środki odzyskać, aby zostały one zrefundowane zgodnie z ustaleniami umowy. 

  

Przewodniczący P. Gebler informował radnych o możliwości skorzystania z bezpłatnego 

szkolenia 23.03.2019 r. organizowanego przez Narodowy Instytut Samorządu Terytorialnego. 

Dalej złożył paniom życzenia z racji Dnia Kobiet. 

 

Ad. 9.  

Zamknięcie VI Sesji Rady Gminy Kawęczyn 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler - Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał VI Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął obrady. 

 

 

 

                                Protokołowała:                              Przewodniczył: 

                              Iwona Krajewska                                                      Piotr Gebler 

 

 

 

 

  

  


